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Wiceminister zdrowia stwierdził też, że ko-
nieczne jest uregulowanie procedur związanych
z rejestracją nowych leków.

ZZddaanniieemm  pprreezzeessaa

Andrzej Sośnierz jako najważniejsze życzenie,
a zarazem priorytetową potrzebę wymienił ko-
nieczność wdrożenia rejestru usług medycznych.
Tylko poznanie dokładnych faktów, co zapewni
RUM, pozwoli na podejmowanie opartych
na faktach właśnie, a nie na różnych domniema-
niach właściwych decyzji organizacyjnych. Obec-
ni na spotkaniu reumatolodzy swe główne życze-
nie wyrazili hasłem stop marginalizacji reumatologii
w Polsce. Zdaniem prelegentów istnieje wiele mi-
tów o schorzeniach reumatologicznych, które po-
wodują marginalizację tej specjalności. Profesor
Jacek Szechiński podkreślił konieczność realizacji
celów zawartych w Narodowym planie zdrowia. 

WWiiêêcceejj  nnoowwooœœccii

Życzeniem Małgorzaty Maurer, dyrektor In-
farmy – Związku Pracodawców Innowacyjnych
Firm Farmaceutycznych było, aby dostęp pol-
skich pacjentów do innowacyjnych cząsteczek był
lepszy niż dotychczas. Małgorzata Maurer wyra-
ziła także życzenie wdrożenia do polskiego prawa
farmaceutycznego dyrektyw Unii Europejskiej
oraz powstania partnerstwa innowacyjnego prze-
mysłu farmaceutycznego i polskich władz. 

Prezes Polskiego Związku Pracodawców
Przemysłu Farmaceutycznego Cezary Śledziewski
przypomniał, że leki wyprodukowane w Polsce
w 2/3 pokrywają potrzeby rynku farmaceutycz-
nego. Producenci leków krajowych oczekują, że
współpraca będzie układała się tak dobrze jak
dotychczas, ale sen z powiek spędza im koniecz-
ność dostosowania dokumentacji rejestracyjnej
leków do wymogów unijnych. Zdaniem Śle-

Kram z życzeniami
Krystyna Knypl

W ostatnich dniach grudnia, jak co roku, Media Trend sp. z o.o. Centrum Komunikacji

Multimedialnej pod patronatem Dziennikarskiego Klubu Promocji Zdrowia zorganizował

debatę pod hasłem Trzy życzenia dla rynku zdrowia w Polsce na rok 2007. Jako pierwszy

głos zabrał Bolesław Piecha, który stwierdził, że jego najważniejszym życzeniem jest

odzyskanie zaufania społecznego do systemu ochrony zdrowia, bo w minionym roku

zostało ono w poważnym stopniu nadszarpnięte.
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dziewskiego ok. 6 tys. polskich leków jest zare-
jestrowanych zgodnie z wymogami unijnymi,
natomiast producenci ok. 3 tys. leków krajo-
wych zamierzają zrezygnować z rejestracji. Dla-
tego w ocenie producentów krajowych najważ-
niejszy jest nadzór nad sprawnym przebiegiem
procesów rejestracyjnych.

TTeeoorriiaa  ssuukkcceessuu

Doktor Andrzej Włodarczyk, przewodniczą-
cy Okręgowej Izby Lekarskiej w Warszawie, za-
bierając głos jako ostatni, przychylił się do ży-
czeń przedmówców oraz podkreślił, że wielu de-
cydentów systemu ochrony zdrowia nie zna do-
kładnie realiów panujących w terenowych pla-
cówkach ochrony zdrowia. 

Według teorii sukcesu, jeśli życzenia mają się
spełnić, prawdopodobieństwo tego zdarzenia
bardzo wzrasta, gdy treść życzeń zostanie zapi-
sana. Jako że w polskim systemie ochrony zdro-

wia potrzebujemy spełnienia wielu życzeń, aby
spełniły się te najważniejsze, autorka stworzyła
subiektywny ranking w nadziei, że teoria sukce-
su okaże się i w tym przypadku teorią słuszną.

Menedżer Zdrowia był partnerem medialnym
debaty.

DDzziieessiiêêææ  nnaajjwwaa¿¿nniieejjsszzyycchh  ¿¿yycczzeeññ  

1. Rejestr usług medycznych
2. Zmniejszenie poziomu demagogii
3. Odzyskanie wzajemnego zaufania
4. Dobra dostępność do diagnostyki
5. Prewencja rentowa
6. Dostęp do cząsteczek innowacyjnych
7. Rejestracja polskich leków wg wymogów UE 
8. Udział stowarzyszeń pacjentów 
9. Promowanie profilaktyki

10. Udział mediów w promowaniu profilaktyki

” Życzeniem Małgorzaty Maurer jest zwiększenie dostępu polskich pacjentów 

do innowacyjnych cząsteczek oraz powstanie partnerstwa 

innowacyjnego przemysłu farmaceutycznego i polskich władz ”


